

be considered by the Council at the same time as it considers the observations of governments on the proposed protocol relating to the limitation of the production of opium.

D

PROBLEM OF THE COCA LEAF

The Economic and Social Council

1. *Takes note* of the report¹²⁴ of the United Nations Commission of Enquiry on the Coca Leaf, of the opinion¹²⁵ expressed thereon by the Commission on Narcotic Drugs during its fifth session, and of the Commission of Enquiry's additional observations¹²⁶ on the opinions expressed on the report by the representatives of Bolivia and Peru during that session;

2. *Expresses* to the Commission of Enquiry its appreciation of the work accomplished, and to the Governments of Bolivia and Peru its satisfaction at the cooperation given to the Commission;

3. *Decides* to forward the report and the said additional observations of the Commission of Enquiry to the Governments of Bolivia and Peru, with the request for the communication of their observations thereon to the Secretary-General before 1 December 1951; and

4. *Requests* the Commission on Narcotic Drugs to examine the problem of the coca leaf during its seventh session, taking into consideration all available information, and to submit its recommendations on the matter to the Council as soon as may be possible thereafter.

396 (XIII). Methods of international financing of European emigration

*Resolution of 25 August 1951*¹²⁷

The Economic and Social Council,

Having taken note of the report¹²⁸ submitted by the Secretary-General in accordance with Council resolution 308 C (XI) on methods of international financing of European emigration,

Having in mind that the International Labour Organisation has convened a Migration Conference of States interested in European migration and of other international organizations concerned, to meet at Naples on 2 October 1951, to consider increased international cooperation and a programme of practical action for the future in the field of migration,

1. *Invites* the International Labour Organisation to bring to the attention of the Migration Conference for its consideration the Secretary-General's report and the record of the discussion of the report by the Council;¹²⁹

¹²⁴ See document E/1666.

¹²⁵ See document E/1889.

¹²⁶ See document E/1666/Add.1.

¹²⁷ See 520th meeting of the Council.

¹²⁸ See documents E/2019 and E/2019/Corr.1.

¹²⁹ See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session*, 513th, 515th and 520th meetings.

en même temps que les observations des gouvernements sur le projet de protocole relatif à la limitation de la production de l'opium.

D

PROBLÈME DE LA FEUILLE DE COCA

Le Conseil économique et social

1. *Prend acte* du rapport¹²⁴ de la Commission d'étude de l'Organisation des Nations Unies sur la feuille de coca, de l'avis¹²⁵ que la Commission des stupéfiants a exprimé sur ce rapport lors de sa cinquième session, et des observations complémentaires¹²⁶ de la Commission d'étude sur les vues exprimées au sujet de son rapport par les représentants de la Bolivie et du Pérou au cours de la cinquième session de la Commission des stupéfiants;

2. *Remercie* la Commission d'étude du travail qu'elle a accompli et les Gouvernements de la Bolivie et du Pérou du concours qu'ils ont apporté à la Commission;

3. *Décide* de transmettre le rapport et les observations complémentaires de la Commission d'étude aux Gouvernements de la Bolivie et du Pérou en les priant de communiquer leurs observations au Secrétaire général avant le 1^{er} décembre 1951; et

4. *Prie* la Commission des stupéfiants d'examiner le problème de la feuille de coca au cours de sa septième session, en tenant compte de tous les renseignements disponibles, et de présenter au Conseil, aussitôt que possible, ses recommandations à ce sujet.

396 (XIII). Financement international de l'émigration européenne

*Résolution du 25 août 1951*¹²⁷

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte du rapport¹²⁸ présenté par le Secrétaire général en exécution de la résolution 308 C (XI) du Conseil relative au financement international de l'émigration européenne,

Considérant que l'Organisation internationale du Travail a convoqué à Naples pour le 2 octobre 1951 une Conférence sur les migrations, y invitant les Etats intéressés au problème de la migration européenne et les autres organisations internationales intéressées pour examiner les moyens d'étendre la coopération internationale et envisager un programme d'action pratique dans le domaine des migrations,

1. *Invite* l'Organisation internationale du Travail à porter à l'attention de la Conférence sur les migrations le rapport du Secrétaire général et les comptes rendus relatifs à la discussion du rapport par le Conseil¹²⁹;

¹²⁴ Voir le document E/1666.

¹²⁵ Voir le document E/1889.

¹²⁶ Voir le document E/1666/Add.1.

¹²⁷ Voir la 520^e séance du Conseil.

¹²⁸ Voir les documents E/2019 et E/2019/Corr.1 et 2.

¹²⁹ Voir *Procès-verbaux du Conseil économique et social, Treizième session*, 513^e, 515^e et 520^e séances.

2. *Requests* the International Refugee Organization to make available to the Migration Conference the benefit of its special experience in the resettlement of refugees and its views on the Secretary-General's report, and requests all other international organizations concerned with any aspect of the migration problem similarly to make their views and experience available to the Conference; and

3. *Requests* the International Labour Organisation to report to the Council at its next session the action taken or contemplated by the Organisation on the recommendations of the Naples Conference.

397 (XIII). Relief and rehabilitation of Korea

*Resolution of 20 September 1951*¹³⁰

The Economic and Social Council,

Taking note of the report of the Secretary-General on the question of the relief and rehabilitation of Korea,¹³¹

Recognizing that the relief needs of the civilian population of Korea continue to be great,

Reaffirms the earnest hope expressed in Council resolution 359 (XII) that all Members of the United Nations will find it possible to contribute to the programme for the relief and rehabilitation of Korea drawn up by the General Assembly.

398 (XIII). Long-term measures to promote the economic development and social progress of Korea

*Resolution of 20 September 1951*¹³²

The Economic and Social Council

Takes note with appreciation of the verbal report¹³³ made at its thirteenth session by the Agent-General of the United Nations Korean Reconstruction Agency.

399 (XIII). United Nations programme of technical assistance

*Resolution of 1 September 1951*¹³⁴

The Economic and Social Council

1. *Takes note with appreciation* of the report¹³⁵ by the Secretary-General on the United Nations programme

¹³⁰ See 560th meeting of the Council.

¹³¹ See documents E/2032 and E/2032/Add.1.

¹³² See 561st meeting of the Council.

¹³³ *Ibid.*

¹³⁴ See 531st meeting of the Council.

¹³⁵ See document E/2001.

2. *Prie* l'Organisation internationale pour les réfugiés de faire part à la Conférence sur les migrations de l'expérience particulière qu'elle a acquise en matière de réinstallation des réfugiés ainsi que de son opinion sur le rapport du Secrétaire général, et prie toutes les autres organisations internationales intéressées à l'un quelconque des aspects du problème des migrations de faire de même connaître leur opinion à la Conférence et de lui faire part de leur expérience; et

3. *Prie* l'Organisation internationale du Travail de faire rapport à la prochaine session du Conseil sur les mesures que l'Organisation aura prises ou envisage de prendre pour donner suite aux recommandations de la Conférence de Naples.

397 (XIII). Assistance et relèvement en Corée

*Résolution du 20 septembre 1951*¹³⁰

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du rapport du Secrétaire général sur le problème de l'assistance et du relèvement en Corée¹³¹,

Reconnaissant que les besoins de la population civile de Corée en matière d'assistance demeurent grands,

Réaffirme, comme il l'a indiqué dans sa résolution 359 (XII), qu'il a le vif espoir que tous les Membres de l'Organisation des Nations Unies seront en mesure de participer au programme d'assistance et de relèvement en Corée arrêté par l'Assemblée générale.

398 (XIII). Mesures à long terme destinées à stimuler le développement économique et le progrès social de la Corée

*Résolution du 20 septembre 1951*¹³²

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du rapport verbal¹³³ présenté au cours de sa treizième session par l'Agent général chargé de l'Agence des Nations Unies pour le relèvement de la Corée.

399 (XIII). Programme d'assistance technique de l'Organisation des Nations Unies

*Résolution du 1^{er} septembre 1951*¹³⁴

Le Conseil économique et social

1. *Prend acte avec satisfaction* du rapport¹³⁵ sur le programme d'assistance technique de l'Organisation des

¹³⁰ Voir la 560^e séance du Conseil.

¹³¹ Voir les documents E/2032 et E/2032/Add.1.

¹³² Voir la 561^e séance du Conseil.

¹³³ *Ibid.*

¹³⁴ Voir la 531^e séance du Conseil.

¹³⁵ Voir le document E/2001.